

(b) With regard to their complaint that employment in the Administration is open only to members of the Lega Progressista Somala, that the policy of the Administration is to engage employees solely on the basis of personal qualifications and without regard to political affiliation;

2. *Notes with satisfaction* the statement of the special representative that there has been a considerable improvement in relations between the Somali Youth League and the Administering Authority during the last six months;

3. *Expresses the hope* that these improved relationships will continue and that no effort will be spared to promote effective co-operation between the Somali Youth League and the Administration;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

474th meeting,
3 July 1953.

754 (XII). Petition from the Somali Youth League, Branch of Alula and surrounding area (T/Pet.11/L.4), concerning Somaliland under Italian administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the Somali Youth League, Branch of Alula and surrounding area (T/Pet.11/L.4), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.11/18) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.53),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.340, section XXIX),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative as to the existing and proposed transport facilities;

2. *Notes* that no restrictions are placed on the movement of the inhabitants by land, sea or air;

3. *Expresses the hope* that the population of Alula will co-operate with the local authorities in ensuring better school attendance and in promoting better educational facilities generally;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

474th meeting,
3 July 1953.

b) En ce qui concerne la plainte d'après laquelle les emplois publics ne seraient ouverts qu'aux membres de la Lega Progressista Somala, la politique de l'Administration était d'engager du personnel en tenant compte exclusivement des aptitudes des intéressés, sans se préoccuper de leur affiliation politique;

2. *Prend acte avec satisfaction* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle les relations entre la Ligue de la jeunesse somalie et l'Autorité chargée de l'administration se sont considérablement améliorées au cours des six derniers mois;

3. *Exprime l'espoir* que cette amélioration des relations se poursuivra et qu'aucun effort ne sera épargné en vue de promouvoir une collaboration efficace entre la Ligue de la jeunesse somalie et l'Administration;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

474ème séance,
3 juillet 1953.

754 (XII). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Alula et des environs (T/Pet.11/L.4), concernant la Somalie sous administration italienne

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Alula et des environs (T/Pet.11/L.4), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.11/18), ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial (T/C.2/SR.53),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.340, section XXIX),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration et sur les déclarations du représentant spécial relatives aux moyens de transport existants et envisagés;

2. *Prend acte* du fait que les déplacements des habitants par la voie terrestre, maritime ou aérienne ne sont soumis à aucune restriction,

3. *Exprime l'espoir* que la population d'Alula prêterait son concours aux autorités locales en vue d'améliorer la fréquentation scolaire et les services d'enseignement en général;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

474ème séance,
3 juillet 1953.